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Yttrande angående – Remiss från 
Justitiedepartementet - Förbättrade 
möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning (Ds 2024:11) 
 
Yttrande 
Förslagen visar på ett gediget arbete från nationellt håll, men det är också av yttersta vikt 
att vi på kommunal nivå gör vårt yttersta. Göteborg måste utnyttja de nya lagar som 
nyligen har trätt i kraft eller snart kommer att träda i kraft, vilka syftar till att stärka 
brottsbekämpningen och ge utökade befogenheter till kommuner och andra myndigheter. 
Stadsledningskontoret behöver därför förbereda sig noggrant och säkerställa att 
kommunen på bästa möjliga sätt tillämpar dessa lagar i kampen mot brottsligheten. 
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Yttrande angående remiss från 
Justitiedepartementet - Förbättrade 
möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning (Ds 2024:11)  
 

I stort instämmer vi med Stadsledningskontorets samlade bedömning i det yttrande som 
föreslås. Vi vill dock lyfta fram en del av promemorian som yttrandet inte berör. 
Utredningen föreslår att teknik för biometrisk fjärridentifiering i realtid ska få användas 
på allmän plats för brottsbekämpningsändamål i den utsträckning som EU:s AI-
förordning godkänner. Tekniken föreslås få användas i enskilda fall efter tillstånd från en 
myndighet. 

Detta avser bland annat ansiktsigenkänning. Centerpartiet har i Europaparlamentet röstat 
emot den förordning som nu gett regeringar runtom i Europa ett frikort att använda 
ansiktsigenkänning med hjälp av AI på alla gator och torg för att bekämpa i princip alla 
typer av brott, inte bara terrorbrott. Det behövs kraftfulla åtgärder mot den grova 
brottsligheten, men det får inte ske på bekostnad av de värden vi vill värna. Vi ser stora 
risker med att möjligheten till AI-ansiktsigenkänning missbrukas och skapar 
oproportionerlig inskränkning i vanliga svenskars privatliv. 
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Yttrande angående – Remiss från Justitiedepartementet - Förbättrade 
möjligheter för polisen att använda kamerabevakning (Ds 2024:11) 

Yttrandet 

Sverigedemokraterna har länge efterlyst och välkomnar Göteborgs Stads positiva 
inställning till en utökad kamerabevakning och det tydliggörande av rättsliga 
möjligheter som nu föreslås i remissen Förbättrade möjligheter för polisen att 
använda kamerabevakning (Ds 2024:11). 

Vi ser med tillfredsställelse att kommunen i helhet äntligen insett värdet av de 
förslag som Sverigedemokraterna i Göteborg konsekvent har drivit under minst 
tre mandatperioder. Att kamerabevakning nu får en tydligare och effektivare 
rättslig grund är något vi länge har efterfrågat. Vi ser fram emot de 
brottsbekämpande och trygghetsskapande effekterna detta kommer att ge. Att 
brottsligheten har minskat på de platser där kameror redan finns är ett tydligt 
bevis på nyttan av denna åtgärd, och vi hoppas att detta leder till en ännu 
bredare implementering i framtiden. För Sverigedemokraterna är trygghet en 
grundläggande rättighet och kamerabevakning är ett viktigt verktyg för att 
åstadkomma detta. 
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Remiss från Justitiedepartementet - 
Förbättrade möjligheter för polisen att 
använda kamerabevakning (Ds 2024:11) 
Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen:  

Yttrande över remiss av promemorian Förbättrade möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning (Ds 2024:11), i enlighet med bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande, översänds till Justitiedepartementet. 

Sammanfattning 
Göteborgs Stad fick den 11 juni 2024 remissen Förbättrade möjligheter för polisen att 
använda kamerabevakning (Ds 2024:11) för yttrande. Yttrandet ska vara 
Justitiedepartementet tillhanda senast den 16 september 2024. 

I promemorian lämnas förslag som syftar till förbättrade förutsättningar för 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen att använda kamerabevakning i sin verksamhet. 
Stadsledningskontoret ställer sig positivt till det förslag som innebär tydligare rättsliga 
möjligheter för enskilda aktörer att behandla personuppgifter i syfte att lämna ut dessa till 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen. Samtidigt efterfrågar stadsledningskontoret ett 
helhetsgrepp kring frågan om kommuners kameraövervakning. Kommunens 
verksamheter i övrigt berörs inte av förslagen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Utredningen föreslår ett tydliggörande av enskilda aktörers rättsliga möjligheter att 
behandla personuppgifter i syfte att lämna ut dessa till Polismyndigheten och 
Säkerhetspolisen. Tydliggörandet bedöms enligt promemorian innebära färre 
tidskrävande bedömningar för bland annat kommuner vid en begäran från myndigheterna 
om att få ta del av material från kamerabevakning. Av den enkätundersökning som 
genomfördes hösten 2023 framkommer att polisen i allt högre utsträckning begär ut 
material från stadens kamerabevakning, bland annat i anslutning till parkeringar. I dessa 
avseenden bedöms promemorians förslag om en tydligare rättslig grund för behandling av 
personuppgifter innebära en effektivisering av förvaltningar och bolags arbete vid 
begäran om utlämnande av material.  

Förslagen kan förbättra förutsättningarna för att bekämpa olika typer av brottslighet, 
vilket bland annat kan få positiva ekonomiska konsekvenser för enskilda aktörer och 
samhället i stort.  

 Stadsledningskontoret 
 

  

Tjänsteutlåtande 
Utfärdat 2024-08-19 
Ärendenummer SLK-2024-00637 
 

Handläggare 
Nina Bergman, Christopher Runeberg,  
Helena Österlind 
Telefon: 031-368 00 00 
E-post: fornamn.efternamn@stadshuset.goteborg.se 
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Vissa verksamheter har noterat en minskad brottlighet på kamerabevakade platser, i 
övrigt bedömer stadsledningskontoret det är svårt att bedöma de samhällsekonomiska 
effekterna.  

Bedömning ur ekologisk dimension 
Stadsledningskontoret har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur social dimension 
De föreslagna tilläggen och ändringarna har vägts mot det intrång i den personliga 
integriteten som förslagen innebär. Vid denna intresseavvägning har särskilt beaktats att 
det finns ett påtagligt behov av att komma till rätta med en ökad gängkriminalitet och 
negativ brottsutveckling. Stadsledningskontoret delar utredningens bedömning att detta 
behov är så pass stort att det innebär att de eventuella inskränkningar i enskildas fri- och 
rättigheter som lämnade förslag kan medföra är nödvändiga och proportionerliga. Ett 
eventuellt ökat intrång i den personliga integriteten för vissa människor innebär samtidigt 
en ökad trygghet för andra människor, framför allt de grupper som upplever högst 
otrygghet såsom personer med funktionsnedsättning, kvinnor och barn.  

Bilagor 
1. Sammanfattning av remiss Förbättrade möjligheter för polisen att använda 

kamerabevakning (Ds 2024:11) 
2. Förslag till Göteborgs Stads yttrande   
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Ärendet  
Göteborgs Stad fick den 11 juni 2024 remissen Förbättrade möjligheter för polisen att 
använda kamerabevakning (Ds 2024:11) för yttrande. Yttrandet ska vara 
Justitiedepartementet tillhanda senast den 16 september 2024. 

Beskrivning av ärendet 
Utredningen har haft i uppdrag att undersöka polisens möjligheter att använda sig av 
teknik för automatisk ansiktsigenkänning och om användandet av teknik för igenkänning 
av fordons registreringsnummer kan utökas och effektiviseras. Utredningen har även tittat 
på möjligheterna för polisen att i flera fall ta del av material från annans 
kamerabevakning. 

Angränsande ärenden 
Remissen angränsar till Betänkandet Kamerabevakning i offentlig verksamhet – lättnader 
och utökade möjligheter (SOU 2024:27), som behandlas i kommunstyrelsen 2024-08-28 
(SLK-2024-00503). Betänkandets förslag innebär att kamerabevakningslagens 
tillståndskrav avskaffas. En ny rättslig grund för bevakning i offentliga miljöer föreslås 
införas i lagen (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. I förslag 
till yttrande ställde sig stadsledningskontoret huvudsakligen positiv till utredningens 
förslag som bedöms skapa en mer enhetlig reglering av stadens kamerabevakning. Vidare 
lyfte stadsledningskontoret behovet av utredning av bland annat myndigheters 
möjligheter att dela bildmaterial.  

Promemorian Förbättrade möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning (Ds 2024:11) 
I promemorian lämnas förslag som syftar till förbättrade förutsättningar för 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen att använda kamerabevakning i sin verksamhet. 

Utredningen föreslår bland annat att:  

• polisen ska kunna bedriva kamerabevakning på vägar, gator och torg och annan led 
eller plats som allmänt används för trafik med motorfordon utan att behöva göra en 
dokumenterad intresseavvägning före det att bevakningen påbörjas. Materialet får 
endast behandlas för att förebygga, förhindra, upptäcka, utreda eller lagföra brott för 
vilket det är föreskrivet fängelse i tre år eller mer och får behandlas i sex månader 
efter det att det samlats in. 

• teknik för biometrisk fjärridentifiering i realtid ska få användas på allmän plats för 
brottsbekämpningsändamål i den utsträckning som EU:s AI-förordning godkänner. 
Tekniken får användas i enskilda fall efter tillstånd från en myndighet. 

• Transportstyrelsen ska lämna ut material från trängselskattekameror och kameror för 
infrastrukturavgift till polisen, om uppgifterna behövs i ett brådskande fall för att 
förhindra eller utreda ett brott för vilket det är föreskrivet fängelse i tre år eller mer 
eller ett straffbart försök eller en straffbar förberedelse eller stämpling till eller 
underlåtenhet att avslöja eller förhindra sådant brott. 

• personuppgifter som har samlats in genom kamerabevakning ska få göras gemensamt 
tillgängliga inom polisen för särskilt angivna tjänstemän som är i behov av 
uppgifterna för att upprätthålla allmän ordning och säkerhet eller för att förebygga, 
förhindra, upptäcka eller utreda och lagföra brott för vilket det är föreskrivet fängelse 
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i tre år eller mer. Uppgifterna får inte behandlas längre tid än sex månader efter det 
att de samlades in. 

• en tydliggörande regel ska införas om vad som gäller när polisen begär tillgång till 
andras kamerabevakningsmaterial.  

Utredningen föreslår att reglerna ska träda i kraft den 1 januari 2025. Regeln om 
användning av teknik för biometrisk fjärridentifiering i realtid föreslås träda i kraft den 
dag som regeringen bestämmer. 

Stadsledningskontorets förslag till yttrande berör den sista av ovanstående punkter, vilken 
tydliggör vad som gäller när polisen begär tillgång till andra myndigheters 
personuppgifter som samlats in via kamerabevakning. I övrigt berörs inte stadens 
verksamheter av förslagen i promemorian.  

Promemorians förslag 
Förutsättningarna för kommunen idag att behandla och lämna ut material som innehåller 
personuppgifter till Polismyndigheten och Säkerhetspolisen regleras huvudsakligen av 
EU:s dataskyddsförordning. Där framgår bland annat att personuppgifter bara får samlas 
in för särskilda, uttryckligt angivna och berättigade ändamål. Behandling av 
personuppgifter för annat ändamål är tillåten endast om den personuppgiftsansvarige har 
rätt att behandla uppgifterna för detta ändamål och behandlingen är nödvändig och 
proportionerlig. Möjligheten att vidarebehandla personuppgifter begränsas av den så 
kallade finalitetsprincipen, vilket innebär att personuppgifter inte senare får behandlas på 
ett sätt som är oförenligt med det ursprungliga ändamålet. 

Förslaget i promemorian innebär att det införs en ny rättslig grund för vidarebehandling 
av personuppgifter i lagen (2018:218) med kompletterande bestämmelser till EU:s 
dataskyddsförordning (“dataskyddslagen”). Den rättsliga grunden ger enskilda aktörer, 
däribland kommunerna, möjlighet att behandla de personuppgifter från kamerabevakning 
som begärs ut av Polismyndigheten eller Säkerhetspolisen. Bestämmelsen möjliggör även 
personuppgiftsbehandling som sker inför ett utlämnande, till exempel strukturering eller 
bearbetning av uppgifter. Den fråntar dock inte den utlämnande aktören ansvar för att 
personuppgiftsbehandlingen inte går utöver vad som är nödvändigt för att följa 
myndighetens begäran. Materialet kan lämnas ut när det behövs för att utreda ett begånget 
brott för vilket fängelse är föreskrivet eller för att förebygga, förhindra eller upptäcka 
brottslig verksamhet som innefattar brott för vilket fängelse är föreskrivet.  

Bestämmelsen möjliggör att personuppgifter får behandlas för de ändamål som 
föreskrivs, oavsett om det är förenligt med det ursprungliga insamlingsändamålet eller 
inte. Detta medför att den utlämnande aktören inte behöver bedöma om behandlingen av 
personuppgifter är förenlig med finalitetsprincipen. Bestämmelsen utgör dock ingen 
skyldighet att behandla eller lämna ut personuppgifter på en begäran från 
Polismyndigheten eller Säkerhetspolisen. 

Stadsledningskontorets bedömning 
Stadsledningskontorets bedömning är att staden endast berörs av det förslag som innebär 
tydligare möjligheter att dela personuppgifter som samlats in från kamerabevakning med 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen.  
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Stadsledningskontoret ser positivt på ett tydliggörande av stadens förutsättningar att 
behandla personuppgifter som samlas in från kamerabevakning för att lämna dessa på 
begäran av Polismyndigheten eller Säkerhetspolisen. Förslaget bedöms bidra till att 
minska kommunens arbetsbelastning i samband med sådan begäran. 

Stadsledningskontoret bedömer att de föreslagna inskränkningarna i den personliga 
integriteten kan vara befogade i syfte att ge de brottsbekämpande myndigheterna 
effektiva verktyg att genomföra sina uppdrag.  

Stadsledningskontoret noterar att det inte ingått i utredningens uppdrag att undersöka hur 
delning av filmmaterial med andra aktörer än Polismyndigheten och Säkerhetspolisen ska 
regleras. Samtidigt ser stadsledningskontoret ett behov av att tydliggöra de rättsliga 
förutsättningarna för att dela filmmaterial även med andra myndigheter. På samma sätt 
bedömer stadsledningskontoret att de rättsliga förutsättningarna för att dela tekniska 
lösningar med Polismyndigheten, såsom beskrivs i utredningen, bör förtydligas. Detta för 
att undvika risken för att tillsynsmyndigheten eller domstolar gör andra bedömningar i 
framtiden, vilket kan medföra att tekniska lösningar som kommunen och 
Polismyndigheten investerat i måste avslutas. Stadsledningskontoret noterar också att det 
kan finnas behov av att dela filmmaterial och tekniska lösningar även med andra än 
Polismyndigheten, exempelvis Trafikverket och kollektivtrafiksbolag. Ovanstående 
behov bör ingå i ett helhetsgrepp gällande frågan om kamerabevakning.  

Avslutningsvis vill stadsledningskontoret även kommentera utredningens förslag att föra 
in den nya rättsliga grunden för delning av personuppgifter i dataskyddslagen. I 
betänkandet Kamerabevakning i offentlig verksamhet – lättnader och utökade möjligheter 
(SOU 2024:27) föreslås en ny rättslig grund för kommuners kameraövervakning i lagen 
(2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Om båda förslagen 
genomförs som planerat innebär det för kommunens del att de rättsliga grunderna för 
hantering av kamerabevakning i samband med brott regleras i två olika lagar. Att två 
rättsliga grunder kan tillämpas på samma filmmaterial riskerar att skapa en osäkerhet hos 
kommuner om hur dessa förhåller sig till varandra. Då remissens förslag inte bara gäller 
kommuner, utan även andra enskilda, bedömer stadsledningskontoret det ändå lämpligt 
att den nya rättsliga grunden förs in i dataskyddslagen.  

Utifrån att förslagen inte innebär några stora förändringar för kommunen anser 
stadsledningskontoret det rimligt att lagstiftningen träder i kraft den 1 januari 2025. 

 

 

Jonas Kinnander 

Direktör Ärende och utredning 

Eva Hessman 

Stadsdirektör 
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Göteborgs Stads yttrande över remiss från 
Justitiedepartementet - Förbättrade 
möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning 
 

Göteborgs Stads bedömning är att staden endast berörs av det förslag som innebär 
tydligare möjligheter att dela personuppgifter som samlats in från kamerabevakning med 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen.  

Staden ser positivt på ett tydliggörande av förutsättningarna att behandla personuppgifter 
som samlas in från kamerabevakning för att lämna dessa på begäran av Polismyndigheten 
eller Säkerhetspolisen. Förslaget bedöms bidra till att minska kommunens 
arbetsbelastning i samband med sådan begäran. 

Göteborgs Stad bedömer att de föreslagna inskränkningarna i den personliga integriteten 
kan vara befogade i syfte att ge de brottsbekämpande myndigheterna effektiva verktyg att 
genomföra sina uppdrag.  

Göteborgs Stad noterar att det inte ingått i utredningens uppdrag att undersöka hur 
delning av filmmaterial med andra aktörer än Polismyndigheten och Säkerhetspolisen ska 
regleras. Samtidigt ser staden ett behov av att tydliggöra de rättsliga förutsättningarna för 
att dela filmmaterial även med andra myndigheter. På samma sätt bedömer staden att de 
rättsliga förutsättningarna för att dela tekniska lösningar med Polismyndigheten, såsom 
beskrivs i utredningen, bör förtydligas. Detta för att undvika risken för att 
tillsynsmyndigheten eller domstolar gör andra bedömningar i framtiden, vilket kan 
medföra att tekniska lösningar som kommunen och Polismyndigheten investerat i måste 
avslutas. Staden noterar också att det kan finnas behov av att dela filmmaterial och 
tekniska lösningar även med andra än Polismyndigheten, exempelvis Trafikverket och 
kollektivtrafiksbolag. Ovanstående behov bör ingå i ett helhetsgrepp gällande frågan om 
kamerabevakning.  

Avslutningsvis önskar Göteborgs Stad även kommentera utredningens förslag att föra in 
den nya rättsliga grunden för delning av personuppgifter i dataskyddslagen. I betänkandet 
Kamerabevakning i offentlig verksamhet – lättnader och utökade möjligheter  
(SOU 2024:27) föreslås en ny rättslig grund för kommuners kameraövervakning i lagen 
(2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Om båda förslagen 
genomförs som planerat innebär det för kommunens del att de rättsliga grunderna för 
hantering av kamerabevakning i samband med brott regleras i två olika lagar.  

Kommunstyrelsen 
 

  

Datum: 2024-09-11 
Ärendenummer: SLK-2024-00637 
 

Justitiedepartementet 
ju.remissvar@regeringskansliet.se 
Kopia: ju.L4@regeringskansliet.se 
Diarienummer: Ju2024/01351  
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Att två rättsliga grunder kan tillämpas på samma filmmaterial riskerar att skapa en 
osäkerhet hos kommuner om hur dessa förhåller sig till varandra. Då remissens förslag 
inte bara gäller kommuner, utan även andra enskilda, bedömer staden det ändå lämpligt 
att den nya rättsliga grunden förs in i dataskyddslagen.  

Utifrån att förslagen inte innebär några stora förändringar för kommunen anser Göteborgs 
Stad det rimligt att lagstiftningen träder i kraft den 1 januari 2025. 

 

 

Göteborgs kommunstyrelse 
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